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Arbi järve tervenda-
misega algab Elva 
kesklinna teise maa-
lilise järve ümbruse 
kujundamine mõnu-
saks promenaadiks.

Mare Nõmmik

Peagi hakkavad Arbi jär-
ve kallastel mürisema ma-
sinad. Järve tervendami-
se projekti riigihanke võit-
nud OÜ Hüdromel esindaja 
Martin Rehme loodab alus-
tada juba veebruaris.

Pea poolteist aastat kest-
va projekti töödest kõige 
olulisemaks peab Rehme 
järve väljavoolu korrasta-
mist ning vana betoontoru 
väljavahetamist, mis suu-
nab vee läbi Arbi oja ja en-
dise piimakombinaadi ter-
ritooriumi Elva jõkke. Nor-
maalse väljavoolu puudu-
mise tõttu on järve veetase 
pidevalt liiga kõrge ja kal-
da-ala ümbrus liigniiske.

“Kui see väljavool hoo-
piski kaob, võib Arbi järv 
linna üle ujutada, veetase 

võib keskmise vooluhulga 
juures ööpäevas tõusta um-
bes 12 sentimeetrit,” rääkis 
Rehme.

Järve suubuvast neljast 
sissevoolust on reostunud 
läbi elamurajoonide kulge-
vad Käärdi oja ja Moonuse 
oja.

Käärdi oja suunatak-
se Arbi järvest kõrvale, 
Moonuse ojast sissetuleva 
vee puhastamiseks rajatak-
se vett aereerivad käresti-
kud ja settetiik. Ka laulu-
lava alused vee sissevoo-
lud puhastatakse käresti-
ke abil.

Kuna Arbi järv on Vere-
vist seitse meetrit allpool, 
siis filtreerub Verevi järve 
vesi osaliselt allikate kau-
du Arbi järve. Muusikakoo-
li poolse nõlva alla rajatak-
se drenaaž, mis suunab vee 
otse järve nii, et see ei voo-
la enam kõnniteele.

Lisaks sellele süvenda-
takse ja kaetakse ligi pool 
järve kaldast, mis jääb 
Kesk tänava poole, kruu-
saga. Süvendatakse ka lau-

lulava alust kallast, mis on 
kõige enam mudastunud ja 
kinni kasvanud.

Ümber Arbi järve kulgev 
tee saab uue kruuskatte, 
juurde ehitatakse teelõik, 
mis kulgeb piki Moonuse 
oja kallast linna suunas.

Kõigi nende tööde käi-
gus säilitatakse taimede 
looduslik kooslus, sealhul-
gas ka looduskaitsjatele 
palju muret tekitanud kä-
palised.

Arbi järv ootab 
atraktiivseid ideid

Linnakülalistele, kes 
tunnevad Elvas eeskätt Ve-

revi järve, pakub Arbi jär-
ve looduslik puhkeala tu-
levikus võimalust jalutada 
valgustatud varjulistel par-
giteedel ning puhata jalga 
pargipingil, nautides kau-
neid loodusvaateid.

Linnamajandusosakon-
na keskkonnaspetsialisti 
Maarika Upruse sõnul po-
le järve kalda-ala senini 
olnud võimalik puhkepiir-
konnana kasutada, sest osa 
rajast on üle ujutatud ja 
osa liivarannast eraoman-
duses. Järve tervenduspro-
jektiga saab lahendatud 
ühtlasi liigniiskete kalda-
alade probleem.

Algatamisel on ka detail-
planeering, saamaks linna-
le tagasi “tondilossi” krun-
di koosseisu kuuluvat ran-
na-ala koos jalgteega.

“Praegu on kallasrajast 
avalikult kasutatav vaid 
nelja meetri laiune riba,” 
ütles Uprus.

Tõstmaks veelgi rohkem 
Arbi järve ja kogu ümbru-
se atraktiivsust, tahab lin-
navalitsus veel sel aastal 

tellida projekti, mis pakuks 
selleks häid lahendusi ning 
need siis Euroopa Liidu 
fondidest saadava rahaga 
teoks teha.

Ühe võimaliku, ees-
ti lastekirjanduse teemali-
se skulptuuride pargi raja-
mise idee Arbi järve äärde, 
on välja pakkunud linna-
majandusosakonna jurist 
Salle Ritso. Ideed on toe-
tanud ka Elva kunstnikud 
Mariina Tiidor ja Anni Irs.

“Sinna see sobiks, sest 
lähedal on kaks kooli ja 
raamatukogu,” arutles 
Mariina Tiidor.

Tiidori ja Irsi nägemu-
se põhjal võiksid Arbi järve 
skulptuurid põhineda eesti 
värskematel muinasjuttu-
del, Väikesel Väerajal olek-
sid siis vanemate ja tervise-
spordikeskuses veel vane-
mate muinasjuttude aineli-
sed skulptuurid. Nii tekiks 
muinasjuttudest ajalooline 
järjestus ja Elva võiks muu-
tuda muinasjuttude pea-
linnaks.

LÜHIDALT

Arbi järvest võib saada 
üks osa Elva muinasjutust
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vastuvõtt

Teisipäeval olid El-
va raekoja saali palu-
tud eelmise aasta vii-
masel neljal kuul sün-
dinud 17 last ja nende 
vanemad. Tervitussõ-
nu ütlesid linnavoliko-
gu esimees Leelo Suidt 
ja linnapea Reno Laid-
re, kes avaldasid rahul-
olu, et vaatamata ma-
jandusraskustele sün-
dis Elva linnas eelmisel 
aastal 68 last, mis on 
viimase kümne aasta 
laste sündivuse rekord. 
Laidre sõnul on natu-
ke kurb see, et 17 lap-
sest vaid viiel on ema ja 
isa ka seaduslikus abi-
elus. Ühtlasi kutsus lin-
napea mõlemaid lapse-
vanemaid registreeri-
ma end Elva linna ko-
danikeks, et paraneks 
linna tulubaas, millega 
eelkõige aidatakse las-
teaedu ja koole.

Juba mõnda aega on 
linnapeal olnud või-
malus lapsevanemate-
le kinnitada, et veel sel-
le aasta lõpuks laheneb 
linnas lasteaiakohtade 
probleem ja kõik 2-aas-
tased lapsed, kes seda 
soovivad, mahuvad lin-
na lasteaedadesse ära. 
Samas kutsus ta lapse-
vanemaid üles varakult 
panema oma pesamu-
nad lasteaia järjekor-
da, et linnal oleks üle-
vaade, kui palju lapsi 
mingil ajal lasteaiakoh-
ta soovib.

Elva linnaraama-
tukogu juhataja Imbi 
Härson kinkis igale lap-
sele raamatu, mis las-
tekirjanduse teabekes-
kuse projekti raames 
jõuab iga 2008. aastal 
sündinud lapseni. “Ko-
gumik “Minu esimene 
raamat” sisaldab aegu-
matut lastekirjanduse 
klassikat alates Julius 
Orost kuni Ellen Niidu-
ni,” ütles Imbi Härson. 
“See on mõeldud enne-
kõike just teile, armsad 
vanemad, et te saaksite 
sealt hakata lapsele ju-
ba varakult ette luge-
ma. Ja kui lapsel tähed 
selged, siis saab ta seda 
ka ise lugeda.”

Seejärel jätsid lap-
sevanemad Elva linna 
külalisraamatusse oma 
lapse nime järele en-
da allkirja. Linn kinkis 
omalt poolt lisaks iga-
le lapsele hõbelusika. 
Ametliku osa järel esi-
nesid Gerli Jõgi laulu-
lapsed ja ootas suupis-
telaud.  EPP

Arbi järve Kesk tänava poolset kaldaala süvendatakse ja kaetakse kruusaga. Foto: Milvi Kapaun

ARBI JÄRVE 
TERVENDAMISE 
PROJEKT

� teostaja OÜ Hüdromel
� hind 4,3 miljonit kr, mil-
lest 80% tuli Keskkonna-
investeeringute Keskuselt 
ja 20% Elva linnalt
� valmib 15. maiks 2010
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Pühapäeval Tallinn-
Tartu maanteel toi-
munud liiklusõnne-
tuse üksikasjad jõud-
sid uue nädala ha-
kul Elvasse halasta-
matu tõena – õnne-
tuses hukkunud õed 
olid mõlemad Elva 
gümnaasiumi õpila-
sed, Elina ja Kirsti 
Anderson.

Sirje Veldi

Koolidirektor Matti 
Kangor ütles, et tal oli en-
ne koolipäeva algust selge 
kogu karm tõde.

“Mul oli sel hommikul 
teine tund selles klassis, 
kus õppis ka Kirsti,” mee-
nutab Kangor. “Andsin tun-
ni ära teadmisega, et rää-
gin oma õpilastele pärast 
info kontrollimist ja kogu 
kooliperele pärast õpetaja-
tele korraldatud infominu-
teid.”

Leinaseisakud klassides, 
seejärel kogunemine, süü-
dati küünlad...

“See oli meile üks kõi-
ge raskemaid hetki,” ütles 
Kangor. “Südamlik kaas-
tunne lähedastele ja kogu 
kooliperele. Meil on väga 
raske, kuid meie kohus on 
elada edasi ja harjuda mõt-
tega, et elus on hetki, kus 
me ei saa kaasa rääkida ja 
otsused on lõplikud.”

Aeglaselt, väga aegla-
selt, osad nuttes, tugeva-
mad neid trööstides, lah-
kusid lapsed kogunemiselt. 
Õpetajad püüdsid lapsi lo-
hutada, kuigi raske oli ka 
neil endil... Õppimisest ei 
tulnud sel päeval suurt mi-
dagi välja.

“See oli väga paljudele 
õpilaskonnast ikkagi suur 
šokk, teatud osale lastest 
kindlasti ka esmakordne ja 
väga julm kogemus,” möö-
nis direktor. 

Kella 11st oli direktori 
telefon punane – kõikvõi-
malikud väljaanded nõud-
sid kohe ja kiiresti infot. 

Matti Kangori sõnul olid 
tal väga head nõuandjad. 
Koolis käisid psühholoog 
Merike Sarapuu ja hinge-

hoidja Naatan Haamer, kes 
korraldasid tunni 7c klas-
sis, kus õppis Elina ja 9c 
klassis, kus õppis Kirsti ja 
vestlusringi õpetajatele.

“Saime palju vajalikke 
teadmisi, kuidas kriisiolu-
korras käituda. Neile jäi 
väga hea mulje kooli mik-
rokliimast ja toetavast ning 
mõistvast õhkkonnast,” 
rääkis Kangor. “Kogu koo-
li personal käitus soliidselt 
ja vaoshoitult, abi pakku-
sid ka kogudused. Oleme 
tundnud ka linnavalitsuse 
ja juhtide siirast toetust ja 
abi.”

Esmaspäeva õhtul oli 
umbes kolmkümmend last 
kirikus, kolmapäeva õhtul 
oli baptisti kirik leinavaid 
lapsi täis.

Kooli fuajeesse seati mä-
lestuste laud. Toodi lilli, 
pilte, kaarte, kirju, küün-
laid... Elina ja Kirsti mäles-
tuseks on tehtud vähemalt 
neli videot, iga päev teisel 
vahetunnil kogunetakse 
laua juurde meenutama...

Ilusad, targad, andekad
Õpetajad ütlevad, et sel-

listena on õekesed jäänud 
meelde kõigile, kes neid 
isiklikult tundsid.

Kirsti klassikaaslaste 
Kertu, Svea ja Getteri sõ-
nul olid Kirsti ja Elina häs-
ti positiivsed, püüdsid teha 
head, aidata teisi, olid an-
dekad ja ilusad. Tüdrukute 
meelest on klassikaaslased 
pärast seda õnnetust üks-
teisega palju rohkem ar-
vestavamad ja kokkuhoid-
vamad.

“See oli kõigile emot-
sionaalselt valus, ka neile, 
kes neid ei tundnud,” üt-
les Svea. “Paljud hoolisid 
neist, nii palju on toodud 
küünlaid ja lilli. Ka meie 
ütleme pärast iga tundi, et 
läheme Kirstile külla.”

“Kui teisipäeval käis 
koolis Kirsti isa, siis tahtsin 
talle niiväga midagi öel-
da, kuid ei osanud, ei suut-
nud...,” rääkis Kertu.

Anna-Liisal on kahju, et 
ei saanud möödunud ree-
del, enne Rootsi sõitu pin-
ginaaber Kirstit kallistada, 

sest ei olnud parasjagu ko-
hal. Lapsepõlvesõber Kai-
di meenutab eelmist suve, 
mil ta Kirsti ja Elinaga koos 
Kiigemäel jalgrattamat-
kal käis ning aega, mil nad 
kõik kolmekesi elasid Noo-
ruse tänavas, koos män-
gisid, laulsid ja üheskoos 
hästi palju nalja sai.

Klassijuhataja Aire Pajur 
meenutab Kirstit kui hästi 
vaikset ja tagasihoidlikku, 
kuid kel oli niisugune sise-
mine sära, mis nakatas tei-
si. Kirsti oli palju lugenud 
ja üllatas oma teadmistega 
isegi õpetajaid.

“Ei olnud vist olümpiaa-
di, kuhu Kirstit poleks saa-
detud. Tõesti – igal alal oli 
ta tõeline priimus. Jääbki 
mulje, et nad pididki kõi-
ke kiiruga tegema, endas-
se ahmima ja kõike jõud-
ma, et elu on nii lühikeseks 
hetkeks antud,” mõtiskles 
Pajur.

Elina klassijuhataja Imbi 
Koppeli sõnul oli Elina ala-
ti igas asjas eestvedaja, kel-
lele oli samuti iseloomulik 
rõõmsameelsus ja sära.

“Ta ütles ikka, et teeme 
ära,” räägib Koppel. “Ja see 
nakatas ka klassikaaslasi. 
Praegu on selline olukord, 
et klassikaaslased ei usu, et 
ta enam ei tule. Arutasime 
eile lastega, et tulevad lah-
tised pranglimise võistlu-
sed, et kas me suudame ära 
teha pranglimise esimese 
etapi. Tüdrukud arvasid, et 
teeme ära, aga tahvlile kir-
jutasid: “Tule homme!””

Koppeli sõnul on tekki-
nud klassil selline meelsus, 
et kui me nüüd kuidagi tee-
me, siis püüame seda teha 
paremini – Elina mälestu-
seks, Elina eest ka.

Treener Margit Aidla 
räägib samuti tüdrukutest 
ülivõrdes. Mitmekordsed 
maakonnameistrid, alati 
meeskonnas. Polnud asju, 

milles nemad kaasa ei tei-
nud. Kui nad ei võistelnud, 
siis olid nad kohtunikud.

“Olen püüdnud oma las-
tele seletada, et need tüd-
rukud olid ja jäävad mei-
le kõigile eeskujuks ja mä-
letada saab neid vaid väga 
õnnelikena,” räägib Aidla.

Turvalisus on kõige 
olulisem 

“Läbi juhtunu sattusid 
lapsed uude ja ootamatus-
se olukorda. Neil puudub 
vastav kogemus ja teadmi-
ne, et sellises olukorras on 
kõik tunded ja reaktsioonid 
normaalsed ja lubatud,” üt-
leb kooli psühholoog Kai 
Karu. 

“Lein haarab omal moel 
kõiki õpilasi just tunne-
te ülekande tõttu – kui see 
oleks olnud minu sõber, 
meie pere… Aktiveeruda 
võivad isiklikud traumaati-
lised kogemused. Väga pal-
jud lapsed rääkisid, et nad 
autoga sõites kinnitavad 
turvavööd ja eelistavad 
nüüd väiksemat kiirust. 

Leina olukorras on olu-
lised rituaalid ja tegutse-
mine. Mälestuslauale tõid 
küünlaid ja lilli ka lapsed, 
kes isiklikult hukkunuid ei 
tundnud, see tõi kaasa ker-
genduse.”

Karu ei saa jätta märki-
mata, et möödunud nädalal 
juhtunud õnnetus on väga 
mitmetasandiline. Samas 
õnnetuses hukkunud teise 
auto roolis olnud noormees 
oli ühe Elva gümnaasiumi 
12. klassi poisi hea tuttav. 
Järgmisel päeval hukkus 
Põlvamaa autoavariis Läh-
te kooli vastne vilistlane 
Kristo, keda Elva kooli õpi-
lased tunnevad läbi Kaitse-
liidu ning kel on samuti El-
va koolis sugulane.

“Lapsed ütlesid, et mida-
gi on neis muutunud, iga-
veseks, ja nad on saanud 
äkki suurteks,” ütleb Ka-
ru. “Läbi õnnetuse on kõi-
kuma löönud nende maa-
ilma turvalisus. Püüame 
üheskoos lastevanematega 
taastada usu ja turvalisuse 
meie lastes!”

Elva gümnaasium leinab

Elva linnavolikogu 
kinnitas esmaspäevasel 
istungil Elva linna 2009. 
aasta eelarve, mille tu-
ludeks on planeeritud 
119 048 680 krooni, mil-
lele lisandub Murumuna 
lasteaia renoveerimistöö-
de omafinantseering 9,97 
miljonit krooni.

Eelarves on arvesse 
võetud, et tänavu laekub 
linnakassasse füüsilise 
isiku tulumaksu umbes 
3 miljonit krooni vähem 
kui möödunud aastal. 
Väiksemat laekumist on 
oodata ka maamaksu ja 
reklaamimaksu osas, rii-
gilõivu laekumine peaks 
jääma eelmise aasta ta-
semele. Kokku on linna-
eelarvesse planeeritud 
maksutulusid 45 115 000 
krooni.

Sihtotstarbelisi toe-
tusi on tuludena linna-
eelarvesse planeeritud 
37 128 219 krooni, ta-
sandusfondist laekub 
31 868 495 krooni.

Oluliselt vähenevad 
majandus- ja kommuni-
katsiooniministeeriumilt 
saadavad summad tee-
de investeeringuks, sest 
omavalitsustele riigieel-
arvest jagatavad sum-
mad on tänavu kolman-
diku võrra väiksemad. 13 
miljoni krooniga toetab 
riik Elva Murumuna las-

teaia ehitust.
Kulusid on eelarvesse 

planeeritud 122 608 680 
krooni, millele lisandub 
finantseerimistehingute-
na 4,67 miljonit krooni 
varem võetud laenude ta-
gasimakseid ja 1,74 mil-
jonit krooni ettevõtete-
le tagastatavaid tagatiste 
vahendeid. Eelarve maht 
kokku on 129 018 680 
krooni.

Tõusevad kooliõpeta-
jate ja lasteaiatöötajate, 
huvialakeskuse ja muusi-
kakooli õpetajate palgad. 
Rahalised vahendid pro-
jektipõhiseks tegevuseks 
on eelarves eelmise aasta 
tasemel. Endiselt kulub 
suurem osa linna rahast 
haridusele (39,4%) ja in-
vesteeringutele (26,5%). 

“On rõõm tõdeda, et 
eelnevail aastatel oleme 
head eeltööd teinud ning 
suudame majanduslikult 
raskel ajal ehitada Elvas-
se uue lasteaia ja kaotada 
lasteaiakohtade järjekor-
ra. Saame alustada Arbi 
järve korrastamise tööde-
ga, muudame linna kau-
nimaks. Eelarvesse ole-
me planeerinud 4 miljo-
ni krooni suuruse reservi 
selleks, et olla valmis tu-
lude planeeritust väikse-
maks laekumiseks,” rää-
kis linnapea Reno Laid-
re. EPP

Esmaspäeval kohtusid 
Otepääl kaheksa ümb-
ruskonna valla juhti aru-
tamaks võimalikku koos-
tööd ja ühinemist. Lisaks 
Otepää vallale osalesid 
kohtumisel Sangaste, Pu-
ka ja Palupera vallad Val-
gamaalt, Kanepi ja Valg-
järve Põlvamaalt, Urvas-
te Võrumaalt ning Rõngu 
Tartumaalt.

Otepää vallavolikogu 
esimehe Jaanus Raidali 
sõnul oli kaheksa naab-
ri kokku kutsumine ühise 
laua taha Otepää algatus 
ja sellises ringis ning sel-
lise temaatikaga kokku-
saamine esmakordne.

“Lähinaabritega on ik-
ka vaja rohkem läbi käia 
ja leida ühiseid huvisid 
majandussurutises ellu 
jäämiseks ning turismi 
või mõne muu valdkonna 
ühiseks arendamiseks,” 
ütles Raidal ning kinni-
tas, et vallavanemad ot-
sustasid esimese kokku-

saamise tulemusena tel-
lida sotsiaalmajanduslik 
uuring võimalikuks suur-
vallaks liitumise plussi-
dest ja miinustest.

Raidal välistas või-
maluse, et vallad võik-
sid ühineda veel sel aas-
tal, kuid tõdes, et kui se-
da täna on veel võimalik 
teha demokraatlikult, siis 
paari aasta pärast võivad 
Eestimaa väikesed oma-
valitsused olla sellise di-
lemma ees, kus ühine-
mine on möödapääsma-
tu, kuid siis ei tehta seda 
enam demokraatlikult.

Raidali sõnul peab ot-
sima võimalusi, kuidas 
Otepää kuplid taas sära-
ma lüüa, et rahvas väär-
tustaks oma elupaika ega 
läheks siit piirkonnast 
mujale.

Raidali sõnul võidak-
se ühinemisläbirääkimis-
tele kutsuda ka Kamb-
ja vald, kes seekord veel 
kutset ei saanud. EPP

Rõngu vald käis Otepääl kosjas

24. jaanuaril sõideti 
Võrumaa teedel Honda 
Racing noorteralli meist-
rivõistluste etapp, 2009. 
aasta autospordihooaja 
esimene suurem võistlus. 
Võistlussarjas jagatak-
se punkte klassides V16, 
V18, V21 ning meeskond-
likus arvestuses. Noorte-
klassides osales 31 eki-
paaži, lisaks võistles veel 
kümmekond esi- ja teise 
liiga sõitjat.

Noorteralli Võru eta-
pi võitis Juunior 21 klas-
si rallipaar Kaspar Koitla 
– Greta Germanaviciute 
Honda Civicul.

Noorte 18 klassis olid 
parimad üldarvestuses 
kolmanda koha saavuta-
nud Siim Plangi – Marek 
Sarapuu Citroenil. San-
der Pärn – Ken Järveoja 
(Citroen) said teise ko-
ha, kaotus võitjaekipaaži-
le oli 57,4. Karl Kruuda – 
Martin Järveoja (Citroen) 
olid 9., kaotus esikohale 
oli 19.40.

Neljast osavõistlusest 
koosnev Honda Racing 
noorteralli teine etapp 
sõidetakse esialgse kava 
kohaselt 19. aprillil Ote-
pääl. 

EPP

Elva linn sai esmaspäeval eelarve

Noored alustasid rallihooaega Võrus

ABI SAAB:
� kooli psühholoog 
tel. 730 1820
� Elva Perekeskus 
tel. 5816 1559

Terve nädala põlesid gümnaasiumi fuajees küünlad, toodi lilli, kirjutati järelhüüdeid, mälestati vaikselt... Kool lei-
nas hukkunud õpilasi. Foto: Kersti Koosa
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MIS JUHTUS
Elvas

Ööl vastu 22.01 kuu-
las Eiki (1980) oma kor-
teris muusikat nii kõvasti, 
et rikkus teiste majaelani-
ke öörahu.

22.01 kl 15.45 ajal pää-
sesid Antsu (1973) kaks 
koera õuest välja tänava-
le jooksma.

23.01 ei olnud sõidu-
kit juhtides turvavööga 
nõuetekohaselt kinnita-
tud kl 11.55 Rain (1949), 
kl 12.15 Marek (1975) 
ja kl 12.25 Aivar (1985). 
Kaassõitjatena ei olnud 
turvavööga nõuetekoha-
selt kinnitatud kl 13.05 
Lennart (1961), kl 13.55 
Alina (1989).

Kl 12.45 sõitis Karmen 
(1980) jalakäijate ülekäi-
gurajal jalgrattaga.

24.01 kl 12.38 juh-
tis Margus (1985) sõidu-
kit olemata turvavööga 
nõuetekohaselt kinnita-
tud, sõiduk ei olnud läbi-
nud ka tehnoülevaatust.

25.01 kl 17.45 ajal pa-
ni Jaak (1953) kaupluses 
A-Market oma kotti eri-
nevaid toiduaineid 134 
krooni eest ning möödus 
kassast kauba eest tasu-
mata.

28.01 ei olnud sõiduki-
roolis turvavööga nõue-
tekohaselt kinnitatud kl 
12 Kairi (1973), kl 12.20 
Villo (1971), kl 12.30 
Sven (1968), kl 12.55 
Ragnar (1988). Kl 13.03 
juhtis Kurmet (1974) au-
tot, mis ei olnud nõuete-
kohaselt läbinud tehno-
ülevaatust.

Rõngu vallas
23.01 kl 13.30 juh-

tis Anneli (1971) sõidu-
kit kohustusliku liiklus-
kindlustuse lepingu mak-
sevabal perioodil ja jät-
tis kontrollijale esitama-
ta liikluskindlustuspolii-
si. Kl 18.35 liikus valgus-
tamata teel ilma helkuri-
ta Hardi (1968). Kl 19.10 
tabati autoroolist vastava 
kategooria juhtimisõigu-
seta Kalmer (1963).

24.01 kl 9.34 juhtis au-
tot alkoholijoobes Kau-
po (1964), kl 9.59 oli mo-
peedisadulas purjus Ar-

ved (1971). Kl 10.44 sõi-
tis Aivar (1962) asulasi-
sesel teel lubatust kiire-
mini 37 km/h võrra.

27.01 kl 7.55 sõitis Too-
mas (1984) asulavälisel 
teel lubatust kiiremini 29 
km/h võrra.

28.01 kl 15.10 ei olnud 
Ene (1969) sõidukiroolis 
nõuetekohaselt turvavöö-
ga kinnitatud.

Nõo vallas
22.01 kl 23.16 sõitis 

Urmas (1969) asulavä-
lisel teel kiirusega, mis 
ületas lubatu 18 km/h 
võrra.

23.01 kl 7.30 juhtis Rii-
na (1978) sõidukit, millel 
puudus ees ja taga nähta-
val kohal algaja juhi tun-
nusmärk. Kl 7.50 ajal ei 
olnud Ly (1978) juhitud 
sõidukis laps nõueteko-
haselt turvavarustusega 
kinnitatud. Kl 8.30 liik-
les Kaupo (1975) sõidu-
kiga, mis polnud läbinud 
tehnoülevaatust, ka pol-
nud mehel kontrollijale 
esitada liikluskindlustus-
poliisi.

25.01 hilisõhtul käisid 
päästjad Nõo gümnaa-
siumi ühiselamus, kus 
oli tööle rakendunud tu-
lekahjusignalisatsioon. 
Päästjate saabudes selgus, 
et köögis oli toit kõrbema 
läinud. Päästjad tuuluta-
sid ruumid ja kontrolli-
sid edasist ohutust. Keegi 
kannatada ei saanud.

Rannu vallas
23.01 kl 1.36 teatati 

Lõuna-Eesti Päästekesku-
sele, et Sangla külas põ-
leb kahekorruselises elu-
majas teisel korrusel kor-
ter. Päästjate saabudes 
selgus, et korteris põles 
diivan ja väikeses ulatu-
ses põrand. Põleng kus-
tutati. Menetlusinspekto-
ri sõnul sai põleng alguse 
korstnajala juurest. Kor-
teris puudus suitsuandur. 
Sündmuskohal töötasid 
päästjad Puhjast, Elvast 
ja Tartust ning Tartu ope-
ratiivkorrapidaja.

28.01 kl 15 tabati au-
toroolist juhtimisõiguseta 
Alar (1981).

Eesti Vabariigi aas-
tapäeva aktusel tun-
nustab Elva linn taas 
viit auväärset linna-
kodanikku.

Sirje Veldi

Otsuse aukodanike, tee-
netemärkide ja kultuuri-
preemiate määramise koh-
ta tegi linnavolikogu es-
maspäeval.

Aukodaniku aunime-
tus antakse sel aastal Rein 
Saarlaiule (s 1937), kes 
on aastaid olnud Elva Va-
batahtliku Tuletõrjeühin-
gu eestvedaja, käivita-
nud 1992. aastal Elva lin-
na päästeameti tegevuse ja 
2004. aastal kodanikepäe-
vade korraldamise. Möö-
dunud aastal, kui möödus 
100 aastat Elva VTÜ asuta-
misest, tõi ta Elvasse esin-
dusliku tuletõrjefoorumi 
ning koostas Elva VTÜd 
tutvustava raamatu. Tema 
teeneid Elva linna ees on 
linn tunnustanud ka eel-
misel aastal, mil Saarlaid 
pälvis Elva linna teenete-
märgi.

2009. aastal antakse tee-
netemärgid Rein Pedajale 
ja Ilmar Särjele. Rein Peda-
ja (s 1952) on Elva Suusa-

klubi treener ja tegevdirek-
tor. Maailmameistrivõist-
lustel Eestit esindav laske-
suusatajate koondis koos-
neb ülekaalukalt Elva suu-
saklubis Rein Pedaja käe 
all treeninud laskesuusa-
tajatest. Tema hoole all on 
olnud ka Elva linna ja selle 
ümbruse suusarajad 1980. 
aastast saadik. Rein Peda-
ja on Tartumaa parim tree-
ner 2007. aastal ning saa-
nud ka Eesti kultuurkapi-
tali Tartumaa ekspertgrupi 
spordi aastapreemia. Mit-
meid kordi on ta valitud El-
va parimaks treeneriks.

Ilmar Särg (s 1955) on 
ligi 30 aastat töötanud kar-
dioloogi ja arst-eksperdi-
na Tartu ülikooli kliiniku-
mis. Alates 1990. aastast 
on ta olnud Elva linnavoli-
kogu liige, aktiivselt tegut-
senud Peedu Kooliseltsis 
ja Peedu Korraldusseltsis, 
hoides elavana Peedu elu 
ja vaimu. Ta on neljandat 
põlve mesinik ning omab 
märkimisväärseid teadmi-
si mesindusest ja mee ra-
viomadustest. Ilmar Särg 
on kuue lapse isa, kirju-
tab raamatuid ja luuletusi. 
2002. aastal ilmunud ro-
maani “Sada aastat armas-
tust” eest autasustati teda 

A. H. Tammsaare nimeli-
se kirjanduspreemiaga. Il-
mar Särg on pälvinud El-
va linna kultuuripreemia 
Peedu algkooli asutamise 
eest. Eelmisel aastal anti 
talle Tartu maakonna tee-
netemärk Tartumaa kuld-
ne tammeoks.

Kultuuripreemia El-
va Täht otsustati anda 
Eevi Kooskorale ja Siiri 
Puhalainenile.

Eevi Kooskora (s 1935) 
on töötanud koolis 1968. 
aastast ja on hetkel kõi-
ge kauem Elva koolis töö-
tanud pedagoog. Ta on ak-
tiivne linnakodanik, kel-
le käe all on viimastel aas-
tatel välja antud Elva kooli 
almanahhi.

Siiri Puhalainen (s 1944) 
on kauaaegne Elva HKK Si-
nilinnu kodundus- ja kom-
beõpetuse ringi juhenda-
ja, rahvakultuuri propa-
geerija, säilitaja ja edenda-
ja. Mitu aastat on ta korral-
danud suurüritust Perepä-
rimus. Ta on esindanud El-
va linna ka väljaspool El-
vat. Presidendi vastuvõtul 
2006. aastal Valguta selt-
simajas esitles ta koos oma 
ringi lastega leivatalu, mil-
le esmategemise au kuulub 
just temale aastast 1996.

Raad tunnustab 
linnakodanikke

Nii mõnegi linnakoda-
niku meelest on Kesk tä-
nava ääres kasvavate pär-
nade elu kurb, kui mitte 
lausa katastroofiline, sest 
neil tuleb iga paari-kol-
me aasta tagant üle ela-
da karm nudiks lõikami-
se protsess. Räägitakse 
sedagi, et kärbitud puude 
väljanägemine on kõike 
muud kui kena. Samuti 
tuntakse muret, kas selli-
ne kärpimine ei ole puu-
dele ohtlik.

OÜ Roheline Ruum ju-
hatuse liige Eero Tali üt-
les, et muretsemiseks ei 
ole siiski mingit põhjust, 
sest pärnad vajavad just 
seda liiki hooldust, mis 
eeldab nende võrade kär-
pimist. Oksi lõigatakse 
võra kujundamiseks, see 
aitab hoida võra sobivat 
suurust ja stabiilsust. Kui 

seda ei tehtaks, siis mõ-
ne aasta pärast kasvaks 
puule palju murdumis-
ohtlikke ja nõrku võrseid. 
Ei maksaks muretseda ka 
asja esteetilise külje pä-
rast, sest Tali sõnul hak-
kavad kärbitud puud ko-
he kevadel oma välimust 
muutma, neile tekivad le-
hed ning jaanipäevaks on 
nad juba silmale ilusad 
vaadata.

L innamajandusosa-
konna haljastusspetsia-
list Milvi Saarekivi lisas, 
et okste kärpimine tagab, 
et puude võrad ei takis-
taks liiklust ega varjaks 
tänavavalgustust.

Sajakonna pärna kär-
pimine läheb linnale 
maksma 23 600 krooni. 
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Kesk tänaval mürisevad mootorsaed

Siiri PuhalainenSiiri Puhalainen

Eevi KooskoraEevi Kooskora

Ilmar SärgIlmar Särg

Rein PedajaRein Pedaja

Rein SaarlaidRein Saarlaid
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27.01 otsustati:
Anda Puiestee 2 ehiti-

se osale nimetusega ham-
baravikabinet, kasutuslu-
ba kasutamiseks haiglavä-
lise arstiabi osutamise ruu-
mina; ehitusluba Jaani tn 7 
rekonstrueerimiseks (Elva 
Noortekeskus); ehitusluba 
Põllu tn 16 üksikelamu püs-
titamiseks; välja garantiiki-
ri projekti “Elva linna ühis-
veevärgi ja kanalisatsioo-
ni väljaehitamine II ja III 
etapp” omafinantseerimi-
seks Elva linna eelarvest.

Määrata kooskõlas 
aadressandmete nõuetega 
Ehituskrundile nr 52 aad-

ressiks Lõuna 9a; munitsi-
paalomandisse taotletava-
te transpordimaa sihtots-
tarbega ehitiste teeninda-
miseks vajalik maa; projek-
teerimistingimused Tööstu-
se tn 3 juurdeehitusprojek-
ti koostamiseks; projektee-
rimistingimused Marja tn 
7 elamu juurdeehituspro-
jekti koostamiseks; Eha tn 
27 katastriüksuse sihtots-
tarbeks sihtotstarbeta maa; 
lapse sünnitoetus Maigi 
Kallustele.

Kinnitada Elva Muu-
sikakooli õpetajate palga-
määrad; Elva HKK “Sini-
lind” õpetajate palgamää-

rad; Elva linna koolieelse-
te lasteasutuste pedagoogi-
de palgamäärad; Elva HKK 
“Sinilind” pedagoogide 
atesteerimise tingimused ja 
kord; Projekti- ja tegevus-
toetusteks 2009. aastal ra-
haliste eralduste jaotus; El-
va Linnavalitsuse töötajate 
puhkuste ajakava.

Kooskõlastada ränd-
kaupluse (kala müük) 
müügikoht: Sinilind park-
la, müügiaeg: T ja R kell 
10.00.

Kanda majanduste-
gevuse registrisse FIE 
Urve Muttik, Kesk 9.

Kustutada majan-

dustegevuse registrist 
Greenland Haljastuse OÜ 
seoses tegevuse lõpetami-
sega Kesk 9 Elva linnas.

Sõlmida koostööleping 
Tartu Linnavalitsusega 
lemmikloomade varjupaiga 
kasutamise kohta; MTÜ-ga 
Assisi Franciscuse Selts tee-
nuse osutamise leping loo-
made hoiuteenuse kasuta-
mise kohta.

Anda Elva linnavalitsu-
se tänukiri lasteaed Õn-
neseen õpetajale Marge 
Abermannile.

Maia Kukk
Linnasekretär

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Nii nagu eelmisest El-
va Postipoisist lugeda 
võis, on kõikides Elva las-
teasutustes täisid. Kogu 
maailmas on täide esi-
nemissagedus suurene-
nud, aga Elva kooli arst ja 
õde neid koolis laste pea-
dest ei ole leidnud. Võib 
tunduda tõepoolest päris 
kummaline, miks ei ole 
leitud?

Siinkohal tahan täna-
da kõiki Elva gümnaasiu-
mi lapsevanemaid, kes nii 
kohusetundlikult ja usi-
nasti on oma laste juuk-
seid jälginud. Täname ka 
Postipoissi, kes on osavõt-
likult murelikud lapseva-
nemad ära kuulanud, täi-
de teema juba kaks korda 
lugejate ette toonud ning 
probleemi põhjalikult kä-
sitlenud.

Kuidas kontrolli-
takse Elva Gümnaa-
siumis laste päid?

Kontrollimisele eelne-
val päeval või ka näda-
lal kooskõlastatakse õp-
pealajuhatajaga aeg, mil-
lal kedagi kontrollitak-
se. Kui tema nõusolek 
on saadud, teavitatak-
se klassijuhatajaid, kes 
edastavad lastele ja lap-
sevanematele info, mil-
lal päid kontrollima ha-
katakse. Lapsevanemad 
on kontrollist teadlikud 
ja enamasti vaatavad ju-
ba kodus laste pead üle, 
mis ongi meie eesmärk. 
Laste juuksed on olnud 
kontrollimise ajaks ena-
masti puhtad, pestud, 
kammitud, tütarlastel pi-
kad juuksed kenasti patsi 
punutud. Tõepoolest ole-
me õnnelikud ja uhked, 
et kahe aasta jooksul ei 
ole me ühelgi lapsel meie 
koolis ühtki täid avasta-
nud. Muidugi, kui lapse 
peast on vahetult enne 
kontrollimist kodus tin-
gud ära korjatud ja meie 
neid koolis ei leia, ei tä-
henda see veel, et lapse 
mütsis või riietes ikkagi 
mõni elukas ei või pesit-
seda. Sellepärast kontrol-
lime korduvalt ning soo-
vitame ka lapsevanema-
tel vähemalt kord näda-
las pea põhjalikult üle 

vaadata. Ka antud päe-
va puudujad vaadatakse 
hiljem üle. Täid on prob-
leemiks kogu maailmas. 
Eesti ja ka Tartumaa ei 
ole erand, seetõttu peak-
sime jätkuvalt valvsad 
olema.

Eriti suur tänu vä-
ga aktiivsetele emadele, 
kes selle delikaatse tee-
ma Elva linnas on julgelt 
üles võtnud. Täname ka 
kooli direktorit, juhtkon-
da ning õpetajaid, kes on 
kontrollimisse mõistvalt 
suhtunud ja vaatamata 
sellele, et kontrollimine 
segab õppetööd, oleme 
saanud ikkagi laste pead 
rahulikult üle vaadata.

Kool teadvustab prob-
leemi tõsidust. Koostöös 
õpetajate, lapsevanema-
te ning õpilastega püüa-
me jätkata selle problee-
mi valgustamist nii loen-
gute kui ka kontrollimise 
kaudu.

Ravim on kättesaa-
dav kõikides apteekides. 
Efektiivseim on NYDA, 
mis on aga suhteliselt 
kallis. Tingud ja täid tu-
leb korraga hävitada ko-
gu perel (muidu on paari 
nädala pärast samal lap-
sel jälle täid tagasi). Töö-
delda tuleb ka voodipe-
su, kõiki riideid, mütse, 
salle, madratseid jm. Ra-
vimit võib kuluda palju ja 
juhul, kui ravimi ostmine 
käib üle jõu, siis soovita-
me teha avaldus toetuse 
saamiseks omavalitsuse-
le ning sotsiaalkomisjon 
otsustab, kas linnal või 
vallal on võimalus konk-
reetset peret ravimi ost-
misel toetada.

Soovime jõudu ja jät-
kuvat kannatlikkust 
ning edasist heasoovlik-
ku koostööd! Praegu või-
me Elva gümnaasiumis 
aga tõesti uhked olla, et 
laste pead on siiani kont-
rollimise ajal puhtad ol-
nud, mille üle oleme vä-
ga rõõmsad.

Kooli meedikud ja 
kooli juhtkond

Lugemismaterjali ja pil-
te täidest võib leida aad-
ressil: www.peataid.com

Viimaste nädalate 
sündmused sotsiaal-
valdkonnas näitavad, 
kui vähe mõistab va-
litsus pensionäride 
ja puudega inimes-
te tegelikku olukor-
da. Seda, mida tun-
neb inimene, kui ta 
on jäetud kuudeks il-
ma rahata, teadma-
ta, millal olukord la-
heneb.

Mai Treial, 
Riigikogu liige, Rahvaliit

Juhtunu andis kinnitust, 
et meie hulgas on palju ini-
mesi, kes märkavad enda 
kõrval abivajajaid ning on 
valmis pakkuma toetust. 
Erilist tunnustust väärivad 
omavalitsustöötajad, kel 
nende nädalate jooksul on 
tulnud valitsuse tegemata 
töö osalt oma õlule võtta.

Pensionäre liiga palju?
Jääb vaid üle imesta-

da, et valitsus ei adu tege-
likkust. Minu ja mitme mu 
kolleegi poole on pöördu-
nud paljud murelikud pen-
sionärid ja puudega inime-
sed, kõigil keelel üks – sot-
siaalministri tegevus on 
näide sellest, kuidas pen-
sioni maksmisega teha ei 
tohi. Kümned tuhanded 
inimesed on pidanud tege-
ma valiku, kuidas nad soo-
vivad oma raha kätte saa-
da, sest väljamakseid rii-
gi kulul soovib ministee-
rium piirata. See protsess 
on meie silme ees lahti rul-
linud riigi sotsiaalpoliitika 
valupunktid. On isegi ha-
katud heietama selle üle, 
kas meil puudega inimesi 
liiga palju pole. Järgmiseks 
ehk tuleb keegi välja mõt-
tega, et peaks ka pensio-
näride arvu vähendama? 
Samas on sotsiaaldemok-
raadist rahandusminister 
Ivari Padar pakkunud veel 
ühe kokkuhoiuvõimaluse – 
peatada ettenähtud pensio-
nitõus. Ilmselt on tal jää-
nud kahe silma vahele, et 

Eesti on oma sotsiaalkulu-
tuste poolest juba niigi Eu-
roopa viimaste seas. Rah-
valiit ei saa iial nõustuda 
sellega, et kõige väetimad 
rakendatakse “vankri” et-
te meile iga hinna eest eu-
rot tooma.

Ilmselgelt jääb valitsus-
liidul puudu sotsiaalprot-
sesside mõistmisest ja hoo-
livusest. Sotsiaalminister 
Maret Maripuu püüab kii-
rustades olukorda kaar-
distada, regionaalminister 
Siim-Valmar Kiisler rõõ-
mustab Riigikogu kõne-
puldis selle üle, et pensio-
ni kojukande puhul lisan-
dus seadusse hajaasustuse 
kriteerium, mida sotsiaal-
ministeerium peab täitma. 
Mina tema rõõmu ei ja-
ga, sest on ju ebanormaal-
ne, kui inimene peab käi-
ma näiteks saarelt mand-
rile oma pensioniraha välja 
võtmas. Piirissaare inimes-
tele on lähim raha väljavõt-
mise võimalus Tartus, vä-
hem muret pole ka Prangli 
elanikel. Minu küsimusele, 
kuidas puudega inimesed 
ja eakad oma raha tõrgete-
ta kätte saaksid, vastas re-
gionaalminister Riigikogu 
infotunnis, et seaduses on 
selge sõnastus: hajaasustu-
ses, kus puudub pangatee-

nuse kättesaadavus, peab 
inimestele seda teenust 
osutama riigi kulul.

Rahumeelne lahendus 
on parim

“Peab” on üks ütlemata 
kaunis sõna. Aga kui ise-
gi minister seadust rikub 
ja oma kohustusi ei täida, 
mis jääb siis inimesel õi-
gustatud ootuste luhtumi-
se korral üle? Tulla Toom-
peale meelt avaldama, na-
gu on kõlanud mõni üles-
kutse? Praegu pole selleks 
õige aeg. Mõelgem viimas-
tele sündmustele Riias ja 
Vilniuses, kus heade ka-
vatsustega alanud miitin-
gud kasvasid üle laamen-
damiseks ja lõhkumiseks. 
Meie valitsuse mõnedki al-
gatused, nagu haridusre-
form, töölepinguseaduse, 
riigimetsa, looduskaitse ja 
keskkonnahalduse reform 
ning pensioni kättetoime-
tamise korra muutmine, on 
osutunud paljudele vastu-
võetamatuks. Ometi olen 
seda meelt, et ajada asju 
rahumeelselt – poliitikute, 
eelkõige valitsuserakonda-
de ja kodanikuühenduste 
esindajate konstruktiivse 
dialoogi kaudu.

Koalitsiooni ettepanekul 
jäi 19. jaanuaril Riigikogu 
sotsiaalkomisjoni istungi 
päevakorrast välja Rahva-
liidu fraktsiooni algatatud 
eelnõu. Selle vastuvõtmise 
korral jääks kehtima pen-
sionide ja toetuste väljas-
tamise senine kord ja säi-
liks võimalus saada pensio-
ni riigi kulul postiga.

Näha seaduse taga 
inimest

See otsus näitab, et va-
litsusliidul puudub poliiti-
line tahe pensionide ja toe-
tuste tõrgeteta kojukan-
deks. Riik kulutas kojukan-
dele seni pisut üle 40 mil-
joni krooni, nüüd kulub 
10-15 miljonit krooni aas-
tas. Sääst on väike, kõigest 
25-30 miljonit krooni. Ees-
ti Post hakkab senise 40 

miljoni asemel saama rii-
gilt ja pensionäridelt kokku 
umbes 25 miljonit krooni, 
millest paar-kolm miljonit 
krooni on kasum. Pole kah 
teab mis suur õnn. Suuri-
mad võitjad on pangad, kes 
saavad 1. veebruaril juur-
de üle 100 000 püsiklien-
di. Isegi kui pank annab 
pensionärile pangakaardi 
tasuta ja teeb talle panga-
kontorist väljamakseid ta-
suta, moodustavad kind-
lal kuupäeval arvele laeku-
vad pensionid kokku suu-
re summa, mida pank saab 
mõnda aega kasutada en-
dale tulu teenimiseks. Kas 
selleks oli tõesti vaja küm-
nete tuhandete vanade ja 
haigete inimeste elukorral-
dus segi pöörata? Kas puu-
dega või eakad inimesed 
peavad nüüd oma õiguste 
taganõutamiseks kohtuuk-
si kulutama?

Eesti Pensionäride 
Ühenduse Liit on väitnud, 
et eakatel on isegi kesk-
mise pensioniga üsna kee-
ruline toime tulla, sest ko-
gu raha kulub hädavajali-
ke asjade peale. Kolman-
dik läheb toidule, kolman-
dik eluasemekuludele, üle-
jäänu ravimitele, sõitudele, 
riietele. Aga kuidas peak-
sid toime tulema need, kel-
le pension on keskmisest 
väiksem?

Kohtumised murelike 
inimestega on mulle hin-
ge läinud. Oleks äärmine 
ülbus, kui sotsiaalminister 
jätkab mängu nende ini-
meste rahaga. Jättes nad 
teadmatusse nagu loteriil, 
kas saab pensioni või ei 
saa. Sotsiaalministri amet 
on tõesti vastutusrikas, 
sest sotsiaalprobleemid 
puudutavad eri valdkonda-
de kaudu igaüht meist häl-
list hauani. Kõigi arvamust 
kuulda võtta, oskus abipa-
lujat mõista ning vajadus-
te ja võimaluste vahel tasa-
kaalu leida on suur kunst. 
Sest iga seadusesätte taga 
on inimene oma vajaduste 
ja elusaatusega.

Pensioni maksmine 
ei tohi olla loterii
SOTSIAAL Kokkuhoiupaanikas kipub inimene ununema

24.-25. jaanuaril osa-
lesid FC Elva võistkon-
nad Warrior Cupil Valgas 
(1998.a. sündinud noor-
mehed), Tammeka Juu-
nior Cupil Nõos (1999.a.) 
ja Smiltene Winter Cupil 
Lätis (1997.a.).

Kõige edukamalt läks 
seekord 1998. aastal sün-
dinud noormeestel, kes 
saavutasid 25. jaanuaril 
Valgas teise koha. Finaa-
lis tuli põnevaks kujune-
nud mängu järel alla van-
duda ainult FC Levadia 
järelkasvu võistkonnale. 
Võistkonda juhendasid 
Kristjan Moorast ja Alo 
Ilves.

Samal päeval mängisid 
edukalt ka 1999.a. noor-

mehed, kes tõid Elvasse 
kolmanda koha. Võistlus 
oli turniirisüsteemis, kus 
kõik meeskonnad mängi-
sid omavahel läbi. Võist-
konda juhendasid Veiko 
Haan ja Gunnar Pastak.

Laupäeval, 24. jaanua-
ril olid Lätis võistlustules 
1997.a. noormehed. Nel-
janda koha saavutanud 
Elva FC võistkond esines 
väga tublilt, kaotused tu-
li vastu võtta ainult pool-
finaalis ja kolmanda ko-
ha mängus. Võistkonda 
juhendas Laur Nurme.

Kokkuvõtted mängude 
tulemustest ja koosseisu-
dest www.fcelva.ee 

Marek Naaris, 
FC Elva treener

Elva FC head mängud

Miks me ei leia Elva Gümnaasiumi 
lastelt koolis täisid?

Suurimad võitjad 
on pangad, kes 
saavad 
1. veebruaril 
juurde üle 100 000 
püsikliendi.
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80. juubelit tähistav 
Heikki Nigol ei oska 
elult enam suurt mi-
dagi soovida, piisab 
sellest, kui kodus on 
kõik hästi ning aeg-
ajalt saab näha poegi 
ja lapselapsi.

Mare Nõmmik

Kas pikk eluiga 
peaks olema ihaldus-
väärne?

Arvan enda põhjal, et 
see piir on 75, selleks ajaks 
on kõik, mis elus teha vaja, 
enam-vähem tehtud. Ku-
ni 70. eluaastani lähevad 
aastad kiiresti, eriti kiires-
ti mööduvad noorusaastad. 
Kui jõuad juba 80ndatesse, 
läheb elu raskeks ja vana-
dus tuleb peale. Minu ter-
vis on halb, mind kimbu-
tavad kogu aeg valud, ei 
möödu päevagi ilma valu-
ta. Ma ei ole seda kellelegi 
kurtnud, sest ma ei ole har-
junud kurtma. Maja lävelt 
ma selle talve jooksul kau-
gemal käinud ei ole, lume 
rookiminegi õues on abi-
kaasa töö.

Töö ja tervis on need, 
mis inimest ülal hoiavad, 
kui neid enam ei ole, on asi 
kehv.

Olete pärit siitkan-
dist?

Minu vanematekodu oli 
Kirepis. Kooliteed alustasin 
Rõngus, mida jätkasin hil-
jem Elvas. Ka edasi õppima 
läksin kodu lähedale Tartu 
Industriaaltehnikumi, mis 
jäi kahjuks haiguse tõttu 
pooleli. Sattusin kehva ter-
vise tõttu sõjaväkke Tallin-
nasse, sinna jäin mõneks 
ajaks pidama ka pärast sõ-
javäge. Tallinnas sai mi-
nust esmalt taksojuht, kuid 
mitmete juhuste kokkulan-
gemise tõttu sattusin pike-
maks ajaks tööle hoopis tol 
ajal tegutsenud kooperatii-
vi kauplustesse, ametit õp-
pisin otse töö kõrvalt. Kuna 
vanemad jäid vanaks, tu-
lin kodukanti tagasi, tööd 
leidsin Elvast, elada tuli 
esialgu Käo tänavas üüri-
korteris.

Siis sai teist taas 
taksojuht?

Mitte kohe pärast Elva 
kolimist. Kõigepealt tööta-
sin mõnda aga tislerina, ka 
seda ametit tuli töö kõrvalt 
õppida, siis sattusin mõ-
neks ajaks tööle mulle juba 
tuttavasse kaubandusse.

1967. aastal asusin tööle 
Tartu ATPsse, kus olin al-
guses bussijuht, hiljem tak-
sojuht. Tol ajal teenindasid 
kaks Tartu Taksopargi tak-
sot ka Elva linna ning elu 
läks nii, et minust sai üks 
neist taksojuhtidest pisut 
enam kui 25 aastaks. Tak-
sopargis töötasin kuni pen-
sionini.

Milline oli taksojuhi 
elu vene ajal?

Tartut teenindavad tak-
sod peatusid tihti ka Elvas, 
vahel istus neid siin viis-
kuus tükki korraga ning 
nad võtsid meie eest kõik 
paremad otsad ära, meie 
jaoks jäid ümbruskonna 
külad, me loksusime küla-
vaheteedel ja sõidutasime 

Vormis hoiavad töö ja tervis
JUUBILAR Elvalane Heikki Nigol

koju suurte söögikottide-
ga naisi. Mulle on tuttavad 
kõik ümbruskonna talude 
õued nii Rannus, Valgutas, 
Nõos kui Kongutas. Kuna 
tookord oli taksosõit väga 
odav, teenisime lisaks pea-
aegu alati ka jootraha.

Kas taksojuhi amet 
oli vahel ka ohtlik?

Taksojuhi elu igav ei ol-
nud, juhtus igasuguseid as-
ju, oli ka ohtlikke olukordi. 
Ega siis taksojuhil ju min-
git relva enesekaitseks ei 
olnud, kummiheebel pi-
di alati igaks juhuks istme 
all olema. Kord sõidutasin 
Tallinnas nelja meest, nad 
peatasid mind kuskil ba-
rakkide vahel. Arve maks-
mise asemel lõid nad tak-
someetri jalaga katki ning 
tahtsid jalga lasta. Nü-
peldasin neid selle eest 
kummiheebliga, kuid ra-
hast jäin ikkagi ilma.

Ükskord tõi mulle pa-
handuse kaela mees, kes 
elas Tallinnast umbes 20 
kilomeetri kaugusel ja kes 
sõitis alati koju ainult tak-
soga. See oli sellise põhi-
mõttega mees, kes ei maks-
nud sõidu eest mitte ku-
nagi. Tema oskas maks-
mise eest alati mõne vale-
ga ära põgeneda, selle me-
he puhul ei olnud kasu ka 
kummiheeblist. Kord leid-
sin autopõrandalt noa, ju-
hiistme seljatoe mater-
jal oli katki lõigutud. Või-
malik, et keegi tahtis mul-
le selja tagant nuga sel-
ga lüüa, aga Volga seljatoe 
sees oli vineer ja sellest ei 
saanud nuga läbi torgata.

Olete Kirde tänava 
kodu oma kätega raja-
nud?

Istusime ühel päeval tä-
diga koos ja võtsime väike-
se napsu ning siis ma üt-
lesingi, et tead, tädikene, 
hakkame õige mõlemad 
endale maja ehitama. Olin 
tookord noor ja hakkaja 
mees ning nii, nagu räägi-

tud sai, ka läks. Siis oli ehi-
tusmaterjali muretsemi-
ne raske, aga taksojuhina 
sõitsin ma palju ringi, vaa-
tasin igal pool kauplustes 
hoolega, mida sealt saada 
oli. Materjali sai toodud nii 
Tõrvast kui Mustveest. Kõi-
ge hullem oli olukord ukse- 
ja aknahingedega, kui Elva 
poes olid müügil ainult va-
sakpoolsed hinged, siis tu-
li Valgast muretseda juur-
de parempoolsed hinged, 
et uksed ja aknad üldse et-
te saada. Selles majas ei 
ole ühtegi lauda ega naela, 
mis ei oleks minu käest lä-
bi käinud. Nüüd on siin ela-
tud juba 40 aastat.

Abikaasa Lea on 
teile ilmselt suureks 
toeks?

Jah, on küll, oleme jää-
nud temaga kahekesi, meie 
kaks poega on kodust lah-
kunud. Ma ei vahetaks oma 
abikaasat ka kulla vastu, 
kuid ka lastest ja lastelas-
test on palju rõõmu.

Me tutvusime Elvas, te-
ma töötas praeguses Käo 
tänava toidupoes ja seal 
ma teda kohtasingi. Hiljem 
viis elu meid kokku, koos 
oleme elanud 41 aastat. Ka 
tema on pensionär, kuid ta 
töötab praegu Elva Väike-
lastekodus raamatupidaja-
na.

Olete pikki päevi ko-
dus päris üksi?

Mulle on seltsiks kaks 
kiisut, Timmu ja Pätu. 
Hoolitsen nende eest, nad 
on nagu minu lapsed. Pea-
le selle hoian kodu soojas 
ja kütan ahjusid. Vanas-
ti olin ikka ka spordipoiss 
ega kartnud midagi, aga 
nüüd olen hakanud külma 
kartma.

Varem armastasin vä-
ga palju lugeda, eriti meel-
disid kriminaalromaanid, 
nüüd vaatan televiisorist 
seebikaid. Varem meel-
dis ka köögis toimetada ja 
süüa teha.

10 AASTAT
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� Kesk tänavas avas 
uksed uus apteek 
– Linnaapteek. Õnnitlu-
si ja häid soove võtsid 
vastu apteegi omanik 
Uno Andre ja vastu-
tav proviisor Maire 
Eichelmann. Farmat-
seudina töötab Siiri 
Kaaver.

� Kodanikuõpetuse 
õpetaja Ants Tasuja 
idee korraldada güm-
naasiumis kohtumiste 
sari erakondade vali-
misnimekirjade esin-
dajatega kiideti heaks. 
Esimestena astusid 
üles Kalle Jürgenson ja 
Mart Raudsaar Isamaa-
liidust.

� Abeli Ärikeskuse 
bistroos maksid Tal-
leggi broileripihvid 27 
krooni kilogramm.

Heikki Nigolile on pikkadel päevadel suureks seltsiks 
sõber Timmu. Foto: Mare Nõmmik

Kolmapäeval, 21. jaa-
nuaril toimus Waide mo-
tellis Tartu Maavalitsuse 
ja Elva Haigla koostöös se-
minar Tartumaa valdade 
sotsiaalnõunikele ja val-
lavanematele. Sotsiaal-
ministeeriumis sai eelmi-
se aasta detsembriks val-
mis esmatasandi arengu-
kava eelnõu, mida on et-
te valmistatud juba pea-
aegu kaks aastat. Lihtsalt 
lahti seletades tähendab 
see, et tulevikus nähak-
se esmatasandil perearsti 
kõrval oluliste teenuste-
na koduõendust, füsiote-
raapiat, koolitervishoidu, 
töötervishoidu jne. Nen-
de teenuste lisandumise-
ga esmatasandile suure-
neb ka vajadus koostööks 
arstide-õdede ja sotsiaal-
töötajate vahel, sest sot-
siaaltöötajad on sageli 
esimesed, kes saavad in-
fot koduõenduse teenuse 
vajajatest. Sellepärast on 
oluline, et sotsiaaltööta-
jad ise oleksid muutunud 
olukorraga hästi kursis.

Koduõendusest rääkis 
seminaril üks selle tee-
nuse maaletoojatest, Tei-
si Remmel OÜ-st Kodu-
õde. Tema ettekanne hõl-
mas nii ajalugu kui tule-
vikku ning praktilisi näi-
teid selle teenuse juuru-
tamise kogemustest Tal-
linnas.

Uuest kontseptsioonist 
ja uutest võimalustest es-
matasandi arstiabis tegi 
ettekande SA Elva Haigla 
nõukogu esimees Peeter 
Laasik. Tema sõnul toob 
uute erialade lisandumi-
ne esmatasandile teenu-
se patsiendile lähemale 
ja on inimesele soodne. 
Üha olulisemaks muutub 
erinevate teenuseosutaja-
te vaheline koostöö.

“Pikka aega medit-

siinis töötanuna on mul 
tunne, et sisuliselt tule-
vad polikliinikud tagasi. 
Teise nime all, uues for-
maadis, uuel arenguspi-
raali tasemel, kuid sisult 
siiski väga sarnased vara-
sematele polikliinikute-
le,” ütles Laasik.

Oma kogemusest lin-
napeana tervishoiu ja ini-
meste tervise arendami-
sel rääkis Tõrva linnapea 
Agu Kabrits. Selgelt tuli 
ettekandest esile suhtu-
mine, et kui on soovi oma 
inimeste tervise eest seis-
ta, siis on see võimalik ka 
kohalikul omavalitsusel. 
Terve inimene peab ole-
ma linnavõimu tegelik 
prioriteet.

Uudsest ja ikka veel si-
suliselt uskumatuna tun-
duvast võimalusest, ema-
kakaelavähi vastu vaktsi-
neerimisest, rääkis Elva 
Haigla günekoloog Marit 
Kolk. Kahjuks peab tõde-
ma, et riik seda küllaltki 
kulukat protseduuri veel 
ei kompenseeri. Oma ini-
meste vaktsineerimise 
eest maksavad veidi üle 
kümne omavalitsuse.

“Seminari lõpus rääki-
sime lahti ka konkreetselt 
Elva Haigla võimalused 
koduõenduse, füsioteraa-
pia, rehabilitatsiooni tee-
nuse, ämmaemanduse ja 
teiste teenuste osutami-
sel,” ütles Peeter Laasik. 
“Meie haiglas on kõik 
need teenused olemas 
ning meie sooviks on an-
da võimalikult täielikku 
teavet teenuste kohta nii 
sotsiaaltöötajatele kui ka 
otse inimestele. Inimesed 
ju ainult võidavad, kui 
vähenevad tõkked arsti-
abi ning sotsiaalsfääri va-
hel.” 

EPP

Kaovad piirid arstiabi ja 
sotsiaalsfääri vahelt

Kolmapäeval andis El-
va linnavalitsus 2008 
aasta teoks valitud Väi-
kese Väeraja loojatele üle 
Elva linna Aasta Teo tun-
nusmeene, metallikunst-
nik Mart Salumaa sepis-
tatud “Võitja”.

See, et muinasjututee-
maline terviserada linna-
elanike poolt ülekaaluka 
häälteenamusega pari-
maks tunnistati, on mat-
katee rajajatele parim 
tunnustus.

“Et terviserada rahva 
hulgas populaarsust või-
dab, näitab, et oleme õi-

ge asjaga valmis saanud. 
Oluline on, et meie idee, 
mis materialiseerus, toi-
mib ka edasi – rada elab,” 
ütles Karl Kontor.

“Loodan, et Väikesel 
Väerajal on suur tulevik 
alles ees,” ütles Mariina 
Tiidor.

Pildil vasakult Tartu-
maa tervisespordikes-
kuse direktor Karl Kon-
tor, kunstnikud Mariina 
Tiidor ja Anni Irs. Pil-
dilt puudub tervisera-
ja “ema”, professor Reet 
Priiman.

EPP

Väikese Väeraja loojad said Võitja

Foto: Kersti Koosa
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22. jaanuaril toimus 
Tartu ülikooli spor-
dihallis TV 10 olüm-
piastarti võistlussar-
ja  Tartu maakonna 
esimene etapp.

Margit Aidla

Tüdrukute vanemas va-
nuseklassis (1995/96) 
võistles väga tublilt Elina 
Anderson, kellele jäi see 
võistlus viimaseks. Miski ei 
suuda leevendada lähedas-
te kaotusvalu, aga meie, 
kergejõustiklaste perre jää-
vad nad õde Kirstiga alati-
seks. Nad on meile eesku-
juks ja innustuseks ning 
pühendame oma tegemi-
sed nende mälestuseks.

Noorema vanuseklassi 
(1997/98) tüdrukute 60 m 
jooksu võitis Karina Kõnd 
ajaga 9,43. Hanna-Liina 
Jaani jõudis samuti finaal-
jooksu, kus saavutas ajaga 
9,97 seitsmenda koha. Mõ-
lemad tüdrukud saavad sa-
mas vanuseklassis võistel-
da ka järgmisel hooajal.

Poiste nooremas rüh-
mas sai kaks alavõitu Alari 
Pennar, kes võitis kuulitõu-
ke tulemusega 7.76 ja 60 m 
jooksu väga hea ajaga 8,54. 
Ajaga 8,90 tõi 60 m sprin-
dis kaksikvõidu Elva güm-
naasiumile Cevin Anders 
Siim. Kuulitõukes 7.47-ga 
4. koha saanud Cevin jäi 1 
cm kaugusele kolmandast 
kohast.

Vanema rühma tüdru-
kutest sai Elina kaugushüp-
pes isikliku rekordiga 4.39 
teise koha. 60 m jooksus 
oli Kati Juurik II tulemu-
sega 8.92, Eleri Raamat sai 
4. koha ajaga 9,07. Kaugus-
hüppes ei saanud Kati sam-
mu klappima ja jäi 4ndaks 
tulemusega 4.27, Eleri oli 
7., tulemus 4.06.

Vanema rühma poiste 
seas jooksis sprindis väga 
hea aja Heiros-Jaanus Si-
nimäe, kes sai finaalis või-
duajaks 7,75. Martin Aidla 
jõudis samuti finaali, kus 
sai 7. koha ajaga 8,86. Kau-
gushüppes oli ka poistel 
raskusi paku tabamisega, 

sest esimest hooaega (va-
nem vanuseklass) ei saa 
enam ühe meetri laiuselt 
pakult tõugata. Heiros või-
tis isikliku rekordi 5.42-ga 
ja Martin oli 8. tulemuse-
ga 4.13.

Pühapäeval, 1. veebrua-
ril toimub TÜ spordihallis 
võistlussarja esimene  va-
bariiklik etapp, kus 24 suu-
rema ja 14 väiksema koo-
li ning parimate üksikala-
de normitäitjate seas asub 
võistlustulle ka Elva güm-
naasiumi võistkond.

Jaanuarikuu nädalalõp-
pudel toimusid Eesti noor-
te meistrivõistlused, kus 
osalesid ka tublimad Elva 
Spordiliidu noored kerge-
jõustiklased.

17. jaanuaril Võru Spor-
dihallis toimunud B-klas-
si (1994/95) EMV sai Eneli 
Õigus 600 m jooksus 10. 
koha ajaga 1.52,73. Ka-
ti Juurik jooksis 60 m tõk-
kejooksus isikliku rekordi 
10,40 ja oli 12., sama koha 
sai ta ka kolmikhüppes, kus 
kaugelt paku tagant tõuga-

tes jäi tulemuseks 9.18. Eli-
na Anderson hüppas kõr-
gust 1.35 ja oli 17.

18. jaanuaril Võrus toi-
munud A-klassi (1992/93) 
Eesti sisemeistrivõistlus-
tel oli Tanel Kaseorg 2000 
m jooksus 10., aeg 6.45,60. 
Oma esimesi võistluskoge-
musi saanud Kris Kuresoo 
sai 300 m jooksus 27. koha 
ajaga 41,23.

24. jaanuaril toimusid 
Lasnamäe Spordihallis J-
klassi (1990/91) Eesti si-
semeistrivõistlused, kus 
meie edukaim oli Anni Ku-
resoo. 60 m jooksu finaa-
li finišiheitluses kuulutas 
võistluste informaator An-
ni võitjaks, kuid fotofiniši 
uurimisel tuli leppida aja-
ga 8,01 teise kohaga. Kau-
gushüppes püsis Anni mitu 
hüppevooru esikohal, al-
les viimase hüppega tõrjuti 
ta III kohale. Pronksmeda-
li toonud tulemus oli 5.51. 
Kristi Tüli oli 800 m jook-
sus 9. ajaga 2.35,22.

21.-22. jaanuaril 
Tehvandi hüppemäel 
ja suusaradadel toi-
munud Eesti meist-
rivõistlustel selgitati 
meistrid suusahüpe-
tes ja kahevõistluses. 
Suusahüpetes tegi pi-
kimad õhulennud Il-
limar Pärn Elva suu-
saklubist. Tõnis Kar-
tau võitis pronksi.

Milvi Kapaun

22. jaanuaril toimunud 
suusahüppevõistlustel oli 
osalejaid kokku 23. Tiit-
livõitja Illimar Pärn Elva 
suusaklubist teenis 96 ja 93 
meetri pikkuste hüpetega 
kokku 242,5 punkti. Pärna 
klubikaaslane Tõnis Kar tau 
sai 90,5 ja 88,5 meetriste 
hüpete eest 226,0 punkti 
ning võitis pronksmedali. 
Teiseks tuli päev varem ka-
hevõistluses Eesti meistri-
tiitli pälvinud Karl-August 
Tiirmaa (92,5; 92,5; 238 
p.) Otepää spordiklubist.

Eelmisel aastal ka Eesti 
suvistel suusahüppevõist-
lustel meistritiitli võitnud 
Illimar Pärn rõõmustas või-
du üle, kuid hüpetega päris 
rahule ei jäänud.

“Esimese hüppega olin 
enam-vähem rahul, tei-
ne ei olnud tehniliselt nii 
hea,” ütles Pärn. “Oleks pi-
danud kahevõistlejaid võit-
ma kindlama eduga.”

Veebruarikuu alguses 
Eesti suusahüppajate koon-
disega Rahvusvahelise 
Suusaliidu kontinentaalka-
rikasarja (FIS Continental 

Cup) etappidel Saksamaal 
ja Poolas võistlev Pärn 
võistlusvormi hetkel kõi-
ge paremaks ei pea. Suu-
sahüppemeistri sõnul on 
arenguruumi tehnika lihvi-
misel ja hüppemäel pisivi-
gade parandamisel. Oluli-

ne on teha tänavu senisest 
paremaid tulemusi konti-
nentaalsarja B grupis, täht-
saim võistlus on maailma-
meistrivõistlused Tšehhis 
Liberecis. Treener Martin 
Höllwarthiga sujub koos-
töö väga hästi, maailma-

meister annab koondisele 
ka psühholoogilist nõu.

“Minu jaoks on see esi-
mene MM, tase on seal tip-
pude tipp. Annan endast pa-
rima ja loodan, et saavutan 
selleks ajaks ka hea vormi,” 
rääkis Pärn. “Höllwarth on 
tõstnud meie motivatsiooni 
ning tänu temale on nüüd 
ka varustuse hankimine 
mõnevõrra kergem kui va-
rem.”

Hüppevõistlustel osale-
sid juunioride vanuseklas-
sis ka Elva suusaklubi noo-
red kahevõistlejad Krist-
jan Ilves ja Karl Mustjõgi. 
Kristjan Ilves oli absoluut-
arvestuses 61 ja 68 meet-
riste hüpetega 18., Karl 
Mustjõgi hüppas 61 ja 59 
meetrit ning oli 21.

Kahevõistluses tuli Karl-
August Tiirmaa järel teiseks 
Kaarel Nurmsalu Rakve-
re spordiklubist Telemark. 
Kolmas oli Kail Piho Võru 
spordiühingust Taevatäht.

Eesti meistrivõistlu-
sed suusahüpetes ja kahe-
võistluses olid ühtlasi kat-
sevõistlusteks juunioride 
ja täiskasvanute maailma-
meistrivõistluste koondiste 
selgitamiseks.

5.-8. veebruaril Slovak-
kias Strbkse Plesos toimu-
vatele juunioride MM-ile 
kahevõistluses ja suusahü-
petes sõidab Elva suusaklu-
bist Tõnis Kartau. Kristjan 
Ilves võistleb 30. jaanua-
rist 1. veebruarini Norras 
Folldal toimuvatel Põhja-
maade noorte meistrivõist-
lustel suusahüpetes ja ka-
hevõistluses.

Elva laskuritel käib 
tihe õhkrelva võistlus-
hooaeg, mis kulminee-
rub veebruari keskel Ees-
ti meistrivõistluste finaa-
liga Narvas. Praeguseks 
on edetabeli põhjal finaa-
lipääsu taganud juba 10 
Elva klubi laskurit.

Aasta esimesel võistlu-
sel, Ülenurme Gümnaa-
siumi Spordiklubi lahtis-
tel meistrivõistlustel või-
tis tüdrukute püssis esi-
koha Maarja-Liisa Maasik 
380 silmaga, kolmas oli 
Tuuli Kübarsepp 367 sil-
maga. Meeste õhupüssis 
sai Lennart Pruuli 571 
silmaga kolmanda ko-
ha ja meeste püstolis oli 
Reijo Virolainen samuti 
kolmas 566 silmaga, jät-
tes isikliku rekordi püsti-
tanud Aivar Vanakamara 
ühe vähemsilmaga nel-
jandaks.

Vilniuses toimunud 
rahvusvahelisel kolme-
päe va lisel võistlusel 
Polonia Cup tuli juunio-
ride arvestuses esikoha-
le Lennart Pruuli, kes 

kaks päeva järjest pa-
randas tulemustega 579 
ja 581 silma oma isiklik-
ku rekordit. Tuuli Kübar-
sepp jäi tüdrukute arves-
tuses 376 silmaga napilt 
neljandaks, Maarja-Liisa 
Maasik oli neidude arves-
tuses 378 silmaga kuues.

Eesti juunioride meist-
rivõistlustel Lennart oma 
tipptulemusi korrata ei 
suutnud, kuid sai 571 sil-
maga ikkagi pronksme-
dali. Ettepoole jäid Vla-
dislav Lušin Narvast 585 
silmaga ja Meelis Kiisk 
Paidest 579 silmaga.

Seevastu Maarja-Liisa 
suutis korrata isiklikku 
rekordit 385 silma ning 
sai samuti kolmanda ko-
ha eest pronksmedali. 
Võit libises käest viima-
ses seerias lastud 7 silma 
tõttu, sest esikohale tuli 
388 silmaga Paula Lepp-
aru Männikult ja hõbe-
da võitis Jelena Potaševa 
Narvast 385 silmaga.

Karl Kontor

LÜHIDALT

Laskurite edukas uue aasta algus

Eelmisel nädalal 
Anterselvas peetud MK 
etapil tegi väga hea sõidu 
Eveli Saue, kes sprindisõi-
dus saavutas 7. koha. Ko-
ha esikümnes tagas täp-
ne laskmine ja kiire sõit. 
Kaotus võitjale norralan-
na Tora Bergerile oli 36,7 
sekundit.

Kadri Lehtla eksis tii-
rudes kaks korda, kaotus 
esikohale oli 2.26,2, tu-
lemuseks 62. koht. Sirli 
Hanni lõpetas ühe möö-
dalasuga 72. kohal.

10 km jälitussõidus 
oli puhtalt lasknud Eveli 
Saue 17. Kaotus võitja An-
na Bolõginale oli 1.28,2.

Meeste 10 km sprindis 
oli eestlastest parim ühe 
möödalasuga 39. kohal 
lõpetanud Kauri Kõiv, kes 

teenis karikasarjas kaks 
punkti. Roland Lessing 
oli kahe möödalasuga 
54., Indrek Tobreluts ek-
sis tiirudes neljal korral 
ja oli 81., Priit Viksil jäi 
viis märki üles, tulemu-
seks 95. koht. Võitis Emil 
Hegle Svendsen.

12,5 km jälitussõi-
dus oli eestlastest parim 
36. kohal finišeerinud 
Lessing. 54. positsioonilt 
alustanud Lessing eksis 
tiirudes kahel korral ja 
kaotas esikohale rootsla-
sele Björn Ferryle 2.57,9. 
Kauri Kõivul ebaõnnes-
tus laskmine ning seitse 
möödalasku teinud elva-
lane lõpetas 56. kohal. 

EPP

Tulemusi laskesuusatamise MK-lt

Eesti meister 
suusahüpetes on 
Illimar Pärn

24. jaanuaril peeti Vil-
jandis Eesti meistrivõist-
lused judos A vanuseklas-
sile, 1993.-1995. aastal 
sündinud noortele. Elva 
judokatest olid võistlus-
tules kehakaalus kuni 55 
kg Tevol Tamm ja noor-
meeste kehakaalus kuni 
73 kg Toomas Hunt. Mõ-
lemad sportlased sihtisid 
kõrgeimat kohta ehk Ees-
ti meistritiitlit. Tevol alis-
tas esimeses ringis tal-
linlase Marten Münteri 
kindla ipponit väärt hei-
tega. Puhas võit poolfi-
naalkohtumises Rakvere 
judoka Kristo Sauela vas-
tu andis enesekindlust fi-
naaliks. Finaalkohtumi-
ne tartlase Sergei Bossaki 
vastu kulges Tevoli juhti-
misel. Matši algusest oli 
kulunud poolteist minu-
tit, kui vastane sai ipponi 
väärilise heitega tatamile 
paisatud. Üks samm ees-
ti noortekoondisse pää-
semiseks on astutud, ees 

ootavad katsevõistlused 
Leedus ja rahvusvaheli-
ne turniir Võrus. Teisest 
kooliveerandist alates 
harjutab Tevol Tamm Tal-
linnas Audentese spordi-
koolis, kus noorel sport-
lasel on võimalus harju-
tada koos Eesti tippjudo-
katega.

Toomas Hunt alustas 
võistlust samuti edukalt. 
Poolfinaalmatšis tartla-
se Ivan Pantšenko vastu 
tehtud väikese tehnilise 
eksimuse kasutas vasta-
ne osavalt ära ja Tooma-
sel tuli jätkata võitlust lo-
hutusringis pronksme-
dali eest. Kolmanda ko-
ha kohtumises Toomas 
enam ei vääratanud ja ta-
suks pronksmedal. Mõle-
mat sportlast ootavad ees 
tugevad treeningud ja ti-
he võistlusgraafik.

Evelin Pihlak, 
judotreener

Kergejõustiklaste edukad stardid
Tevol Tamm 
Eesti noortemeister judos

Illimar Pärn on saavutatud meistritiitliga rahul, kuid 
peab tähtsamaks parandada hüppepikkusi rahvusvahe-
listel võistlustel ja kohta maailma karikasarja B-grupis. 
Foto: internet
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JALGPALL: parim noor 
B-kl Henry Eichelmann; pa-
rim noor D-kl Anti Ivaste; 
parim noor C-kl Kait Käos; 
parim noor E-kl Roland 
Liinar; parim mees Tar-
mo Kerro. Treenerid Veiko 
Haan, Laur Nurme

JALGRATTASPORT: 
parim mees Caspar Austa; 
parim naine Maarja Kuusk-
vere; parim juunior Gabriel 
Leppik; parim noor Henry 
Rebane; parim seenior Tõiv 
Tamm. Heade tulemuste 
eest meene: Rauno Miil-
mann, Kert Väinsalu, Illar 
Lood, Jaanus Järveoja, Too-
mas Järveoja. Treenerid Jü-
ri Kalmus, Arno Lääne.

JUDO: parim mees Mar-
tin Järveoja; parim juunior 
Henri Ariva; parim noor A-
kl Tevol Tamm; parim noor 
B-kl Ingrid Kever; parim 
noor C-kl Mairis Holter; pa-
rim noor D-kl Pärt Laas. 
Heade tulemuste eest mee-
ne: Karl Ariva, Toomas 
Hunt, Siim Ivask, Karl-
Ernst Saal, Kaimar Mekk. 
Treener Evelin Pihlak.

K A H E V Õ I S T L U S , 
SUUSAHÜPPED: parim 
juunior Illimar Pärn; parim 
juunior Tõnis Kartau; pa-
rim noor M-14 Karl Mustjõ-
gi; parim noor M-12 Krist-

jan Ilves; parim noor M-10 
Andreas Ilves. Treenerid 
Andrus Ilves, Rain Pärn.

KERGEJÕUSTIK: pa-
rim naine Kai Soonberg; 
parim mees Tiit Jaani; pa-
rim juunior Taavi Merisa-
lu; parim juunior Anni Ku-
resoo; parim noor B-kl Ta-
nel Kaseorg; parim noor B-
kl Eneli Õigus, parim noor 
C-kl Heiros-Jaanus Sini-
mäe; parim noor C-kl Ka-
ti Juurik. Heade tulemuste 
eest meene: Robert Jakob 
Oetjen, Martin Aidla, Al-
var Annuk, Kristi Tüli, Airi 
Pärn, Kalle Kukk. Treener 
Margit Aidla.

LASKMINE: parim 
mees Reijo Virolainen; pa-
rim juunior mees Lennart 
Pruuli; parim juunior naine 
Maarja-Liisa Maasik; parim 
neiu Tuuli Kübarsepp; pa-
rim seenior Ave Nigul. Hea-
de tulemuste eest meene: 
Martin Sirk, Tõives Raud-
saar, Aivar Vanakamar, 
Heldur Kurig. Treenerid 
Ave Nigul, Karl Kontor.

LASKESUUSATAMI-
NE, MURDMAASUUSA-
TAMINE: parim mees Ro-
land Lessing; parim noor 
N-21 Karmen Alnek; parim 
noor N-19 Kristel Viigipuu; 
parim noor M-19 Heigo Le-

pik; parim noor N-17 Kaia 
Zupping; parim noor M-17 
Kalev Ermits; parim vete-
ran Toomas Viigipuu. Hea-
de tulemuste eest meene: 
Kauri Kõiv, Priit Viks, Janek 
Lessing, Indrek Tobreluts, 
Karel Viigipuu. Treener 
Rein Pedaja.

TENNIS: parim nai-
ne Tuule Tani; parim mees 
Toom Tani. Treener Teele 
Tani.

KORVPALL: parim 
mees Viljar Veski; parim 
juunior Taavi Altmäe; pa-
rim noor Andreas Tobreluts. 
Heade tulemuste eest mee-
ne: Peep Orlovski. Treener 
Gunnar Aasmäe.

AUTOSPORT, MO-
TOSPORT: parim mees 
Ian Kuusik; parim juunior 
Kait Kompus; parim noor 
Kaidor Kompus. Treener 
Kaido Kompus.

O R I E N T E E RU M I -
NE: parim naine Kris-
ti Alnek; parim noormees 
Kalev Ermits; parim neiu 
Margret Zimmermann; pa-
rim veteran Airi Alnek. 
Heade tulemuste eest mee-
ne: Marili Zimmermann, 
Endel Remmet, Meelis 
Zimmermann.

VÕIMLEMINE: parim 
noor Noella-Madleen Pärn; 

parim noor Reelika Jõgi. 
Heade tulemuste eest mee-
ne: Helena Ajaots, Karmen 
Orlovski, Kristel Roose, 
Kärt Kurvits, Liis Kaaver, 
Violetta Mägi. Treenerid 
Airi Pärn, Tatjana Joosep.

VÕRKPALL: Heade tu-
lemuste eest meene: Sten 
Vään, Ardo Värä, Ragnar 
Rinne, Andres Saetalu, 
Siim Isup, Märt Aruots. 
Treener Kaja Kangur.

VÕISTLUSTANTS: pa-
rimad Renaldo Raiesmaa, 
Anette Vask. Treenerid Kat-
rin Kruuse, Maria Fessai.

TUBLID SPORTLA-
SED, kes on Elvat esinda-
nud: Kaido Raidla, Kalle 
Kukk, Ülo Haljasorg, Andres 
Lensin, Endel Kitsnik, Rein 
Pender; Kaarel Pender.

SPORDIÕPETAJAD: 
Aleksander Menning, Hel-
ve Riisalu, Ebe Kõnd, Maa-
rika Kangro, Aino Randver.

ABILISED: Mati Mallo, 
Anu Uin, Hannes Rebane, 
Mart Brett, Signe Koosa, 
Heldur Lepisk, Villu Väin-
salu, Kert Väinsalu, Raul 
Kevvai, Rein Leosk, Enno 
Kuldkepp, Lehar Lepik, Enn 
Kangur, Andrus Tani, Pee-
ter Aan, Andres Kübar, Rii-
na Jaani, Toomas Järveoja, 
Reno Laidre, Leelo Suidt.

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa ehituslik saematerjal 
(lauad, prussid) ja pikad kütte-
pinnud. 515 5025

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Müüa toored küttepuud (30-50 
cm). 513 2927

Kuivad küttepuud 500 kr. 5399 
6999

Lõhutud küttepuud, kuivad/
toored. Võimalik tellida erine-
vaid pikkusi. info.heizung@hot.
ee Tel. 511 3543

Kuivad kase-kaminapuud 40 
cm, 1 m³ 600 kr. 5843 3039

Puitbrikett Elvas 1950 kr/ t. Tel. 
53 92 5889

Müüa puitbrikett kojutoomisega 
2100 kr/tonn. 506 6684

Elva Hinnapommis soodsaima 
hinnaga CD ja DVD-d ja raama-
tud – Kaika Laine 1 ja 2 osa. 3. 
osa tulekul.

Müüa höövel- ja saematerjali. 
Info tel 504 9180

Müüa küttepuid, okas- ja leht-
puu. Küttepuu pikkus vastavalt 
soovile 30-50 cm. Hind kokku-
leppel. Tel. 514 2805 Andres

Teostame puidu kuivatus- ja höö-
veldusteenust. Info tel. 504 9180

Arvestite, boilerite paigaldus, pu-
hastus, santehnilised tööd. 5356 
1167

Lumetõrje teenus. 529 1979

Metallitööd. 521 2470

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Kodutehnika äravedu. 513 2927

Kauaaegne lasteaia töötaja ja 
kogemustega lapsehoidja võtab 
hoida lapsi 24 h. 5698 9686

Võtan hoida lapsi. 522 4190

Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Müüa 3-toal. krt. Jaani tn. Mob. 
529 0930

Müüa 3-toal. renov. krt. Sanglas. 
Mob. 529 0930

Üürile anda 1-toal. ahiküttega 
korter Elvas. 503 2954

Üürile anda 2-toal. ahik. kort. El-
vas. 509 6108; 5343 5861

Üürile anda erinevate suuruste-
ga garaažiboksid või laoruumid 
koos asfalteeritud platsiga. 503 
2954

Ühiskülastusena 8. veebruaril 
Jõhvi Kontsertimajas toimuvale 
Balletigalale väljub buss kell 
15.15 Sinilinnu parklast.

Sügav kaastunne 
Ants Terale perega

KALEV TERA
surma puhul.

Perekond Põder

Sügav kaastunne 
perekond Arivale 
ema ja vanaema
LINDA ARIVA
kaotuse puhul.

Perekonnad Pihlak ja Järveoja

Elva linnavalitsus 
ja spordiliit tun-
nustasid  Elva linna 
2008. aasta parimaid 
sportlasi kolmapäeva 
õhtul  kultuurikesku-
ses Sinilind.

Milvi Kapaun

Elva linna parimate 
sportlaste austamisõhtul 
jagasid parimatele nimeli-
si meeneplaate Elva abilin-
napea Toomas Järveoja ja 

linnavolikogu esimees Lee-
lo Suidt. Kingitused said ka 
kõik treenerid, õpetajad ja 
abilised spordiürituste lä-
biviimisel. Neljateistküm-
nel spordialal pälvisid pa-
rima nimetuse 57 ja  hea-
de tulemuste eest 41 sport-
last. Linna parim mees- ja 
naissporlane, juunior, neiu, 
noormees  ja veteran sel-
gus Elva linnavalitsuse ja 
ajalehe Elva Postipoiss kor-
raldatud rahvahääletusel. 
Elva tublidest treeneritest 

on suusaklubi treener Rein 
Pedaja linnavolikogu otsu-
sel sel aastal pälvinud Elva 
linna teenetemärgi. 

Spordiliidu nimel tänas 
Elva linnavalitsust ja  -vo-
likogu soprdielu toetamise 
eest spodijuht Maris Järve-
oja. Tulipunase vihmavarju 
omanikeks said linnapea 
Reno Laidre, abilinnapea 
Toomas Järveoja ja voliko-
gu esimees Leelo Suidt. 

Treener Jüri Kalmus an-
dis spordiliidule ja linna-

valitsusele üle Eesti Jalg-
ratturite Liidu tänukirjad 
hea koostöö eest. Kaks-
kümmend üks aastat Elva 
triatloni korraldanud And-
res Kübar premeeris tänu-
kirjadega spordiliitu ja El-
va konstaablijaoskonda.

Esinesid RN tansuklubi 
tantsutüdrukud ja SK Ai-
ri võimlemisrühm. Maits-
vad road õhtusöögilauale 
olid spordirahvale ja küla-
listele valmistanud lasteaia 
Õnneseen kokad.

Elva tublimad spordis 

Lõppenud on elutee,
saabunud on vaikne öö…

Südamlik kaastunne 
Reinule perega
LINDA ARIVA
kaotuse puhul.

Tuletõrje 1 majanaabrid

Mõnikord 
mõistmatud sihid 
on saatusel,
kellel on koorem, 
sel lisa veel laotakse...

Langetame leinas pea 
ja tunneme kaasa 

Aare Andersonile abikaasaga 
kallite

KIRSTI ja ELINA
kaotuse puhul.

Elva Lasteaed Õnneseen

Jääme tänutundes mäletama 
sõbralikku 

MAIGA ALLIKUT

Töökaaslased Elva haiglast

Murumuna lasteaed leinab 
oma endisi kasvandikke

KIRSTI ja ELINA 
ANDERSONI

Südamlik kaastunne 
vanematele.

Mälestame
KIRSTI ja ELINA 

ANDERSONI
ning tunneme siiralt kaasa 

nende vanematele 
Aare ja Siiri Andersonile 

varalahkunud tütarde 
kaotuse puhul.

Helju, Mailis, Ants, Märt

Leiname armsaid kooliõdesid
KIRSTI ja ELINA 

ANDERSONI
Südamlik kaastunne 

lähedastele.

Elva gümnaasiumi IX d klass 
ja klassijuhataja

Treener Veiko Haanil (paremalt) on põhjust aplodeerida tublidele jalgpallipoistele Anti Ivastele, Henry 
Eichelmannile, Ronald Liinarile, treener Laur Nurmele ja Tarmo Kerrole. Foto: Kersti Koosa

� PARIM 
    VETERAN 
    Airi Alnek

ELVA PARIMAD SPORTLASED 2008. AASTAL

� PARIM NAINE
   Tuule Tani

� PARIM MEES
  Roland 
  Lessing

� PARIM 
   JUUNIOR
   Gabriel Leppik

� PARIM NEIU
   Kristel 
   Viigipuu

� PARIM 
   NOORMEES 
   Kristjan Ilves

Kui tellitud ajaleht 
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele 
teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail 
epoiss@kodu.ee
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

NÄDALALÕPU SOODUSHINNAD
NELJAPÄEVAST PÜHAPÄEVANI

Säästukaardiga säästad veelgi!

KODU&TEHNIKA

Leib Must Tasku 4*75g (Eesti Pagar) 12.50 6.10   kg/20.33
Taskurätt Paloma Talv 3-kihil 10*10tk 13.50 6.50 tk/-.65
Õun Golden kg (Saksamaa) 17.90 8.-
Taluvõi Põltsamaa Meierei 150g 15.90 9.90 kg/66.-

04.-15. veebruar
VÄIKESE TAKSI PÄEVAD

Uus valik
LILLE- JA 

KÖÖVILJASEEMNEID!

13. veebruar 19.00
Elva Kultuurikeskus “SINILIND”

Pilet 150.- / 125.-
Piletite eelmüük ja broneerimine Sinilinnus
Info telefonil 745 7201


